
 
 

Årsberetning 2024 

 

Kære alle 

 

D. 25/4-25 kl. 18:00 afholdes årets generalforsamling, og vi takker for opbakningen og glæder 
os til at fejre Championatsvinderne 2024 + Årets HARK medlem og Årets Horsemanship- 
vindere 2024 fra elevholdene. 

 

2024 var 50års jubilæumsår -som er fejret HELE ÅRET så vi har mange vi skal takke for støtten. 

 

Årets begyndelse stod i renoveringens tegn – med udskiftning af taget på den blå hal, hvilket 
blev en halvbarsk a�ære. Tak for sammenholdet og forståelsen i forbindelse med, at 
undervisningen midlertidigt foregik på mindre areal i den hvide hal. Det mindede os om tiden, 
hvor vi kun havde én hal – og det gav ny inspiration til fællesskab på tværs af både store og små, 
privat- og elevryttere. Tak til Korreborg for at afslutte på god vis med halsponsorat på blå hal.  

 

Juniorerne havde tre klubaftener med stor tilslutning – der blev hygget, redet kæphest, lavet 
kreative projekter og gu�et toast i cafeteriet. Tak til de forældre, der støttede op og gav en hånd 
med! 

 

Vi fejrede klubbens 50-års jubilæum – og både unge og gamle bidrog til en festlig fejring, som 
fik støtte fra mange sider: 

• Café Færgestedet donerede udstyr til ponygames 

• Grundlovsfesten donerede et gratis kæphestestævne  

• Ridebane.dk kom hele vejen fra Christiansfeld og gav dressuropvisning 

• Nicoline Bjerre stod for springopvisning 

� Vores mangeårige medlem Tove gav en flot westernopvisning 

• Klubbens sponsor Equsana stillede med stand og delte smagsprøver og fodervejledning 



 
 

• Besøg af repræsentanter fra kommunen, ELRO-Fonden, Bundgaard Byg, tidligere formand Ole 
Thomassen – og mange flere. 

• Aftenen blev afsluttet med teltfest i det skønneste 1. juni-vejr. 

 

Elevskolen har givet den fuld gas hele året – sommerferien var ingen undtagelse: 

• Der var enetimer, kurser og besøg fra Tyskland af Yvonne og hendes far Hansi med deres to 
flotte Trakehnere. De gav os en forsmag på tanken: �Hvis vi nu havde en stald� – og det liv, det 
kunne bringe med sig. 

• Uge 32 bød på ridelejr med over 20 børn og unge, der red, lærte og hyggede, og bl.a. var på 
udflugt til Nørhald Dyrlægerne. 

• Uge 33 startede elevskolen op igen – her havde vi også besøg af NORLYS Vækstpulje, som 
både gav støtte til et flot dobbelt spring og til solcelleprojektet til den hvide hal. Sidstnævnte 
har krævet en del tilladelser og kommunale bevillinger – men det ser nu ud til at være på plads 
med ny elmåler i HARKs navn. 

Elevskolen har i år haft 90-95 ryttere – næsten en fordobling i forhold til for 3-4 år siden. Det 
skyldes vores dygtige undervisere, dejlige elevheste, parter og deres forældre, og de mange 
frivillige, der hjælper med pasning og pleje – ikke mindst det trofaste morgenhold, som gør 
hverdagen nemmere og hestene glade. Selvom sygdom rammer os alle, har vi i fællesskab 
klaret det meste. 

I øjeblikket har vi meget få nybegyndere – simpelthen fordi langt de fleste bliver hængende! 
Samtidig har vi omkring 20 voksne ryttere, der rider mandag til torsdag – med både motion, 
læring og masser af hygge. 

Vi har afholdt mange klubaftener – bl.a. for voksne med fokus på førstehjælp i ridesporten. 
Derudover har vi haft arbejdsdage med renovering og ukrudtsbekæmpelse – tusind tak for 
indsatsen! Et nyt elevråd er blevet oprettet, som skal støtte bestyrelsen og udvalg og binde 
junioraktiviteter og sociale arrangementer bedre sammen. 

Vi har markeret Hestens Dag, haft grill-aften, været på skovtur i Fussingø og deltaget i både 
Sankt Hans-optog og juleoptog med hestevogn – i samarbejde med Brugsen og lavet optog i 
Randers City. 

Køresporten er kommet godt i gang. Vi har fået fuld bevilling til opstart af køresports- 
undervisning og har haft kursus med Bodil Sørensen. Vi har investeret i både sele og vogn – og 
Hansi har stået for grundtræning. 



 
 

Undervisere – inkl. freelancere Rudie og Rasmus – har ydet en stor indsats. Det har kunne 
mærkes på årets sportslige resultater – og det fejrer vi med championatet. Stævneåret har budt 
på: 

• D-stævner i februar og april 

• Land & Fritid dressur og spring 

• Østjysk mesterskab i ponyspring 

• C-dressur i november 

Vi har et ungt og stærkt stævneudvalg – og flere er på vej! Stævnerne er vigtige for klubbens 
økonomi – og det er den frivillige indsats også. 

Klubben skylder en stor og taknemmelig ydmyg tak for disse pigers indsats på det sportslige, 
ligeledes stor tak til alle de frivillige hjælpere som bakker op og har en fest. 

Dertil skal også lyde kæmpe tak til ærespræmiegivere og sponsorer - skiltesponsorer og jer som 
har budt ind på konkret opgaver på driften - om det er planering -traktoropladning eller bygge 
skillevæg eller rengøring -ALT TÆLLER I FÆLLESSKABET OG ISÆR KLUBKASSEN. 

  

Sponsorudvalget har også givet gas i 2025 - med taget og spring til jubilæumsstævnerne men 
også donation fra Bauhaus julehjælp hvor 4 elevforældre skrev indstillinger som gav 10.000kr 
til materialer -tak for jer! 

Sidst vil jeg nævne klubben har forlænget samarbejdet med Sparekassen Danmark Gjerlev afd. 
- et hovedsponsorat på 2år - 2025 og 2026 hvor Malou og Johnny har været kraftige medspillere 
til tanker og besøg i HARK med konkurrencer om billetter til årets hesteoplevelse i Herning. Vi 
forventer os en masse af samarbejdet og opfordre klubbens medlem til at tage en samtale om 
muligheder for JER -og jeres økonomi. Vi kan kun sige TAK for godt samarbejde og vi glæder os 
til 2025/26. 

  

Vi har deltaget i møder med Randers Kommune og andre frivillige foreninger om FRIVILLIGHED 
– for det kræver en fælles indsats at løfte opgaverne. Men det skaber også fællesskab, læring 
og nye venskaber. Vi har hele vejen fået ros for vores imødekommenhed, faglighed og gode 
faciliteter – og det kan vi være stolte af! 

Tanker for fremtiden (drøftet på medlemsmøderne, som havde god opbakning): 

• Renovering af staldafsnit 



 
 

• Ønske om natursti og mere jord 

• Renovering af springbanen 

• Drømmen om en lille stald For der er ingen tvivl – det er hestene, der drager os. Det er 
nysgerrigheden og ridelysten, der skaber nye hestepiger og -drenge. Vi er blevet en klub af en 
størrelse, hvor det er nemt at gemme sig i mængden. Derfor opfordrer vi ALLE til at tage ansvar 
og del i dialogen om vores sted, vores materiel og vores heste – så vi sammen kan bevare og 
udvikle HARK til gavn for alle. Hvis alle bidrager lidt – så flytter vi meget! 

 

Vi er frivillige – for frivillighedens skyld – og vi tror på, at DU kan bidrage med det, du kan. Er du i 
tvivl – så kom og snak med os om muligheder, oplæring og ønsker. TAK til ALLE jer, der har løftet 
i 2024 – vi glæder os til mange sjove og lærerige timer i 2025! 

 

På bestyrelsens vegne, 

Formand Karin B. Sørensen  

Harridslev Rideklub 

 


